
PROTOKÓŁ Nr X/2019

z przebiegu X sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 31 maja 2019  r.

od godziny 1200 do 1322 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska,

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Daria Stranz – Kierownik Ref. GNRiL,

Rafał Głyżewski – Inspektor ds. promocji gminy,

Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki, 

 Kamila Bąk – Kierownik biura ds. OZKSP,

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM w Wyrzysku,

Magdalena Smełsz – Dyrektor MGOK w Wyrzysku,

Edward Gaitkowski – Prezes PWiK w Wyrzysku,

Hanna Łapacz – Kierownik MGOPS w Wyrzysku,

Inni goście:

Stefan Rymer – Radny Rady powiatu w Pile,

Stanisław Wełniak – Przewodniczący Stowarzyszenia Sołtysów,

Marcin Towalewski - Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

Piotr Holc – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  

Porządek sesji:
1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.



3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji.

5. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

6. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 rok;

2) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na prace konserwatorskie, restauratorskie

lub roboty budowlane przy zabytku w Bagdadzie wpisanym do rejestru zabytków;

3) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wyrzyska;

4)  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład  mieszkaniowego  zasobu  gminy

Wyrzysk; 

5) wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości  stanowiącej  własność Gminy Wyrzysk

położonej w obrębie Nowe Bielawy służebnością przesyłu;

6) ) oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Wyrzysk na 2018 rok;

7) zgłoszenia kandydata Rady Miejskiej w Wyrzysku do Gminnej Komisji  Wyborczej dla

przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku;

8) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

8. Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  współpracy  Gminy  Wyrzysk  z  organizacjami

pozarządowymi,  kościelnymi,  osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz

stowarzyszeniami  jednostek  samorządu  terytorialnego  działającymi  na  obszarze  Gminy

Wyrzysk w sferze zadań publicznych na rok 2018. 

9. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

10. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.                                               

11.  Wolne głosy.

12.  Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –

Roman Łuka. Przewodniczący Rady bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło

14 radnych, tj.  93,3 % ustawowego składu organu.



Ad. 3 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy do przesłanego porządku obrad są uwagi bądź propozycje zmian?

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział, że prosi o zdjęcie z porządku obrad

w  pkt.  7  ppkt.  3   tj.  projektu  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Wyrzyska, a w to miejsce wprowadzenie  projektu uchwały zmieniającego

uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Wyrzyska. 

Przewodniczący obrad R. Łuka powiedział, że prosi o wprowadzenie do porządku obrad jako pkt. 8

oświadczenia  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  przejazdów  kolejowych

znajdujących się na terenie gminy Wyrzysk przez PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. w ramach modernizacji

linii kolejowej na odcinku Bydgoszcz - Piła. W związku z powyższym pkt. 8 otrzymałby numerację 9, pkt. 9

otrzymałby numerację 10, pkt. 10 otrzymałby numeracje 11, pkt. 11 otrzymałby numerację 12, natomiast

pkt. 12 otrzymałby numerację 13. 

Następnie Przewodniczący obrad zarządził głosowanie  w sprawie zmiany porządku obrad poprzez zdjęcie

z  porządku  obrad  w pkt.  7  ppkt.3,  projektu  uchwały w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego.  Wprowadzenie  do  porządku obrad  w pkt.7  jako  ppkt.  3  projektu  uchwały zmieniającej

uchwałę  w sprawie przystąpienia  do sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego

miasta Wyrzyska oraz wprowadzenie jako pkt. 8 oświadczenia Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 31 maja

2019 r. w sprawie zamiaru likwidacji przejazdów kolejowych znajdujących się na terenie gminy Wyrzysk

przez PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. w ramach modernizacji linii kolejowej na odcinku Bydgoszcz-Piła.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew  Bogdański,  Andrzej  Janusz  Głąb,

Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski,  Leszek Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz Michalski,  Łukasz Aleksander  Napierała,  Piotr

Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz z poprawkami.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew  Bogdański,  Andrzej  Janusz  Głąb,

Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski,  Leszek Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz Michalski,  Łukasz Aleksander  Napierała,  Piotr

Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

Ad. 4 Przyjęcie protokołów z dwóch ostatnich sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny jest do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

protokołu z IX sesji Rady Miejskiej, która odbyła się 26 kwietnia 2019 roku.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

Ad. 5 Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

Dyskusji nie podjęto.

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi zał. nr 4 do protokołu.

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku stanowi zał. nr 5 do protokołu. 



Ad. 6   Wystąpienia radnych rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

Stefan Rymr – Radny Rady Powiatu w Pile  na wstępie przekazał  z okazji  minionego już dnia

samorządowca dla wszystkich pracowników, radnych, osób współpracujących najlepsze życzenia

z okazji tego święta, aby święto to było świętem wskazującym na potrzebę realizacji zadań przez

samorządowców  i  podziękowanie  wszystkim  samorządowcom  za  wszystko  to  co  robią  dla

społeczności gminy i społeczności powiatu. Następnie powiedział, że wróci do sesji z 26 kwietnia,

na której z przyczyn niezależnych od niego nie mógł uczestniczyć, ale zapoznał się z protokołem

z sesji  i  chciałby  się  ustosunkować  do  wypowiedzi  Pana  Starosty  w  stosunku  do  jego  osoby.

Starosta  powiedział:  „Jest  różnica  między  strategią,  a  konkretną  inwestycją.  Pan  Starosta

powiedział,  że  są  zgłoszenia  w  modernizacji  muru  oporowego  przy  ul.  Podgórnej  na  drodze

powiatowej, chociaż w jego ocenie, i radny Rymer, świadomie bądź nieświadomie również mu to

podsunął, według jego wiedzy ul. Podgórna nie spełnia definicji ustalonej dla drogi powiatowej.

Nie powinna to być droga powiatowa, ale nikt z tego powodu na razie nie robi larum”. Na sesji

kwietniowej na Radzie Powiatu była przedstawiana informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Pile

o aktualnej sytuacji na drogach powiatowych oraz zamierzeniach inwestycyjnych i remontowych

planowanych w 2019 r.  O tej  informacji  bardzo szczegółowo na sesji  mówiła  Pani  Burmistrz,

wobec  tego  nie  będzie  mówił  o  szczegółach.  Dla  gminy  Wyrzysk  praktycznie  nic  nie  ma

w zamierzeniach inwestycyjnych na rok 2019. Natomiast w tym punkcie pozwolił sobie na sesji

dopytać w zakresie zadania inwestycyjnego „Gmina Wyrzysk – remont muru oporowego” zadanie

wymagające  opracowania dokumentacji. W tym punkcie zabrał głos i zapytał, czy są środki na

remont  muru  oporowego.  Dostał  odpowiedz,  że  nie  ma  takich  środków,  więc  zapytał,

czy  ewentualnie  będą  środki,  bo  zdaje  sobie  sprawę,  że  inwestycja  ta  wymaga  opracowania

dokumentacji. Do końca nie było jasnej odpowiedzi w tym zakresie, jedynie, że jeżeli znajdą się

środki  to  może  będą  przeznaczone  na  opracowanie  dokumentacji.  Zwrócił  uwagę,  że  mur  ten

zagraża  bezpieczeństwu  mieszkańców.  Na  tym  jego  wypowiedz  by  się  skończyła  gdyby  nie

wypowiedz  Pana  Komorowskiego,  że  myśli,  czy  ta  droga  powinna  mieć  charakter  drogi

powiatowej. Odpowiedział, że to nie ten moment, żeby teraz to rozważać, bo dzisiaj interesuje ich

stan prawny tejże drogi, a jest drogą powiatową więc proponuje, że póki nie zmieni statusu niech

właściciel realizuje te zadania, które nie będą zagrażały bezpieczeństwu mieszkańców. Nigdy nie

było i nie będzie jego zamysłem, aby podsuwać komukolwiek pomysł przekazywania samorządom

gminnym tego majątku, który generuje koszta, a takim kosztem byłoby zasugerowanie przekazania

drogi powiatowej na rzecz gminy. Natomiast na stronie bip powiatu pilskiego jest już protokół z tej

sesji  i  bardzo szczegółowo można zapoznać się z  wypowiedziami jego i  Pana Starosty.  Jest  to

zawarte w pkt. 3, czyli zapytania dotyczące informacji. Wypowiedzi są nagrywane i w protokole

jest  podawany  czas  wystąpienia  każdego  z  radnych,  idzie  wysłuchać  każdego  wystąpienia.



Wczorajsza sesja trwała od godziny 17:00 do 20:00. Tematyka dotyczyła Szpitala Powiatowego

w Pile i ona zdominowała przebieg sesji. W tym zakresie były podejmowane uchwały w sprawie

zatwierdzenia sprawozdania finansowego szpitala, uchwała w sprawie pokrycia strat finansowych,

projekt uchwały w sprawie dokonania oceny sytuacji finansowej szpitala oraz uchwała w sprawie

powołania  komisji  konkursowej  w  celu  przeprowadzenia  konkursu  na  stanowisko  dyrektora

szpitala.  Pierwsze  trzy  punkty  nie  mają  nic  wspólnego  z  powołaniem  komisji,  gdyż  aktualny

Dyrektor  złożył  rezygnację  na  ręce  Zarządu  i  taka  uchwała  została  przyjęta.  Straty szpitala  są

w granicach 6.000.000,00 zł. Stan ten wynika z ogólnego stanu służby zdrowia w kraju więc nie jest

to element, który znajduje swój minusowy efekt w szpitalu w Pile bo jest on w ogólnej sytuacji

całego  kraju.  Liczył,  że  na  sesji  będzie  obecny  radny,  Pan  Almuetaz  Bellah  Nasrullah,

a on w zakresie służby zdrowia lepiej się orientuje ale uważa, że ta dyskusja była zbyt długa i nie

potrzebna.  Kolejnym tematem była  praca  aptek.  Również  i  apteki  gminne  są  objęte  uchwałą.

Uchwała ta to prawo miejscowe, czyli wejdzie w życie po 14 dniach od ogłoszenia w Dzienniku

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Wymienione są apteki na terenie miasta Piły, godziny

pracy, jak i apteki na terenie poza miastem Piła. Radny zwrócił uwagę na te, które są w pobliżu,

a więc Białośliwie, czyli takie, które są jako pogotowie pracy, więc pod telefonem można przez całą

dobę uzyskać pomoc w zakresie otrzymania stosownych leków. Podobna sytuacja jest w Łobżenicy

i w Wyrzysku, a jest to apteka przy stawie, pracuje jako pogotowie pracy dyżurnej pod telefonem.

Poprzednio też tak było. Natomiast dwie apteki na Placu Wojska Polskiego poza godzinami nie

pełnią dyżuru. Bardzo szczegółowy wykaz jest do osiągnięcia na stronie uchwał Rady Powiatu.

Kolejna uchwała była związana z uchwałą, która wcześniej była podejmowana przez tutejszą Radę,

a  mianowicie  w  sprawie  ustalenia  wstępnej  lokalizacji  nowych  przystanków  przy  drogach

powiatowych,  była  ona  podejmowana  28  marca  2019  r.  i  dotyczy  lokalizacji  przystanków

przy  drodze  powiatowej  w  miejscowości  Komorowo,  Bąkowo,  Osiek,  Dąbki,  Marynka

i  Kościerzyn.  Uchwała  ta  została  przez  Wysoką  Radę  pozytywnie  podjęta.  Kolejna  uchwała

dotyczyła  spraw finansowych,  a  więc  zmiany w budżecie  oraz  to  co  zawsze  z  tym się  wiąże

uchwałę zmieniającą Wieloletnią Prognozę Finansową. Dla powiatu bardzo informacja pozytywna,

iż powiat otrzymał 3.000.000,00 zł. Ta kwota jest przeznaczona na zamierzenie inwestycyjne na tak

dużą skalę, droga Kaczory – Śmiłowo. Te pieniądze zostały wprowadzone do budżetu z uwagi,

że te środki powiat otrzymał. Uważa, że bez względu gdzie te środki poszły zostały w powiecie.

Lepiej, aby były na terenie naszej gminy, ale jest tak jak jest i wobec tego to zostało wprowadzone

do budżetu. Następna uchwała dotyczyła sprawozdania z realizacji rocznego programu współpracy

powiatu pilskiego z organizacjami pozarządowymi. Była to uchwała, która określała jakie środki

były  przyznane.  Więcej  szczegółów w  tym zakresie  powiedziałaby radna,  Pani  Iwona  Schulz,

gdyż ona referowała projekt tej uchwały na sesji powiatu. Byłyby to najważniejsze elementy będące



przedmiotem obrad  tej  sesji.  Były jeszcze  dwie  uchwały dotyczące  likwidacji  szkoły  dla  osób

niepełnosprawnych w Rzadkowie. Sytuacja bardzo trudna, Koalicja Obywatelska wstrzymała się,

gdyż nie mieli do końca pełnej wiedzy. Zarząd twierdzi, że jest to z korzyścią dla uczniów, ale nie

do  końca  byli  przekonani,  dlatego  wstrzymali  się  od  podjęcia  uchwały.  Jeżeli  ktoś  jest

zainteresowany to po przyjęciu protokołu sesji jest możliwość bardzo szczegółowego zapoznania

się  z  całym  przebiegiem  sesji  na  bip.  Łącznie  z  możliwością  odsłuchania  wypowiedzi

poszczególnych  radnych,  bądź  osób  upoważnionych  do  występowania.  Przed  sesją  rozmawiał

z Panem sołtysem z Gromadna i będzie rozmawiał z Panią Burmistrz, mając na uwadze, że zbliża

się praktycznie okres przygotowywania nowego budżetu, bo jest to kwestia sierpień – wrzesień.

Wobec  tego  poprosi  Panią  Burmistrz,  aby  wspólnie,  bądź  z  Radą  ustalili  te  zamierzenia,

o które należy wnioskować. Co się stanie trudno powiedzieć, ale uważa, że projekt zamierzeń, czuje

się  w  obowiązku  złożyć  w  Radzie  po  to,  aby  zobaczyć  co  może  być  zrealizowane.  Poprosi

o wsparcie tych zamierzeń koleżanki i kolegów radnych z rządzącej opcji. Ma nadzieję, że to będzie

miało większe przełożenie. Na pewno trzeba taki dokument w stosownym czasie złożyć po to, aby

mieć argument, że zostało to złożone. 

Przewodniczący obrad  R.  Łuka  powiedział,  że  bardzo  dziękuje  radnemu za  obszerne  wieści  z

działalności własnej ale również Rady Powiatu w Pile. Następnie dodał, że on również miesiąc

temu  na  sesji  był  zdziwiony,  dlatego  nie  zabrał  głosu  odnośnie  perturbacji  własności  czy  też

odległości tejże drogi. Oprócz tego murku oporowego bardzo ważną sprawą jest brakujący odcinek

chodnika,  powtarza to od wielu miesięcy,  a może i  lat,  brakujący odcinek chodnika od kaplicy

przedpogrzebowej do posesji 6A/1. Nadal prosi radnego, a wie, że nie mało czyni w tym zakresie,

aby to zadanie jak najszybciej umieścić w budżecie Rady Powiatu na następny rok. 

Radny Stefan  Wełniak powiedział,  że  chciałby podziękować radnym z  okręgu Wyrzyskiego za

kosmetykę gałęzi drzew na ul. Leśnej. Nie zagraża to już bezpieczeństwu choć  dosyć długo ten

temat był wałkowany i temat był omawiany ale w końcu doszło do realizacji. Bardzo dziękuje, na

pewno Pan w tej sprawie lobbował, bay ta sprawa została załatwiona. Jak radny mógł usłyszeć

odnośnie  przejazdów.  To  nie  tylko  są  przejazdy likwidowane  na  terenie  gminy Wyrzysk  ale  i

Białośliwia,  Miasteczka i  Kaczor.  Czy w tej  sprawie zostały jakieś kroki  poczynione ze strony

Powiatu? Czy powiat dostał do wiadomości o tym, że będzie to miało miejsce. Gmina wystąpiła do

koleji w tej sprawie i mieszkańcy ul. leśnej i ul. Bohaterów w Osieku. Jest zmiana i bardzo dziękuje

anu Burmistrzowi ponieważ Burmistrz się tym zajmował odnośnie miejscowości ostrówek. Czy ta

sprawa na sesji rady Powiatu tez została brana pod dyskusję?

Stefan Rymr – Radny Rady Powiatu w Pile  powiedział, że dziękuje radnemu za pytania. Ścinka

gałęzi, najważniejsze, że zostało zrobione. Najważniejszy jest efekt , oby nie za późno, ale tu się nic

nie  stało.  Odnośnie  likwidacji  przejazdów,  te  tematykę  zna  z  informacji  znajdujących  się  w



gminach,  gdzie  PKP  przesłało  do  konsultacji  przebieg  projektowanych  modernizacji  linii.

Natomiast w powiecie zarówno na komisjach , które się odbywały jak i na sesji temat ten w ogóle

nie był poruszany. Wobec tego może domniemywać, że tematyka ta w żaden sposób nie została

przekazana do powiatu, ale dziękuje za to pytanie i na najbliższej komisji bądź na wcześniejszym

spotkaniu z Panem Starostą bądź z kimś z członków Zarządu czy w ogóle taki temat dotarł do

powiatu. Trudno powiedzieć jakimi zasadami kierowało się PKP przesyłając te materiały do gmin.

Wie, pewnie z jakimi zasadami, dlatego, że generalnie dotyczy to mieszkańców gmin generalnie ale

są to mieszkańcy powiatu i pytanie, czy Starostwo znajdzie jakieś uzasadnienie, przesłanki, aby

wesprzeć działania gmin w zakresie rozsądnej modernizacji tej linii biorąc pod uwagę przejazdy, bo

przecież mieszkańcy muszą dojechać do łąk, które znajdują się w dolinie nadnoteckiej. Wie, że

niezbyt  ciekawie niektóre przejazdy zostały rozwiązane i  najlepiej  pozamykać.  Z tym tematem

spróbuje zapoznać członków Zarządu i poprosi o odpowiedz ich bądź Przewodniczącego, czy w

tym zakresie jakieś materiały wpłynęły. Na dziś może domniemywać, że nie dlatego, że na ogół

jeżeli  materiały wpływają do biura  Rady,  są  drogą elektroniczną  przekazywane poszczególnym

radnym, do tej chwili takiego materiału nie otrzymał. 

Przewodniczący  obrad  R.  Łuka  powiedział,  że  na  pewno  radny  się  zorientował,  że  w  dniu

dzisiejszym  Wysoka  Rada  będzie  przyjmowała  oświadczenie  w  tej  sprawie.  Podkreślił,  że

inicjatorem tego przedsięwzięcia jest Pani Bogusława Jagodzińska, która jak wie uruchomiła temat

poprzez mieszkańców, którzy w ramach wypełnianych ankiet również interweniowali w tej sprawie

i dzisiaj Wysoka Rada dla wzmocnienia tego stanowiska podejmie uchwałę w tejże sprawie. 

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział, że poza stanowiskiem, które dzisiaj

będzie  przez  Wysoką  rade  podjęte  w przygotowaniu  jest  również  pismo Pani  Burmistrz  w tej

sprawie,  które  według  rozdzielnika  będzie  skierowane  do  szerszej  grupy  osób  i  instytucji,

podmiotów, również do Starostwa Powiatowego, także w najbliższym czasie dotrze do Starostwa

Powiatowego stanowisku Pani Burmistrz i myśli, że stanowisko Wysokiej Rady również, ponieważ

te  stanowiska  są  zbliżone  jeżeli  chodzi  o  treść.  Pani  Burmistrz  zdecydowała,  że  w  tym  jej

stanowisku  będą  załączone  kopie  tych  dokumentów,  które  dotarły  do  gminy,  czyli  protesty

mieszkańców ul. Leśnej i ul.  Bohaterów, o którym mówił radny oraz protokół z zebrania, które

odbyło  się  w  Osieku,  gdzie  mieszkańcy  wyrazili  również  swoje  stanowisko.  Chcą  w  tym

dokumencie  również  załączyć  te  dokumenty,  które  wpłynęły  do  gminy  i  zapewne  Starostwo

zostanie powiadomione o tym stanowisku.

Stefan Rymr – Radny Rady Powiatu w Pile powiedział, że dziękuje za tą informację. Pozwoli mu to

głębiej wejść jak wygląda ta sprawa. Następnie powiedział, że rozumie, że będzie stanowisko Pani

Burmistrz jak i Rady, czy również te stanowiska będą rozesłane do ościennych gmin? Bo byłoby to

wzmocnienie tej tematyki w zakresie odczuć mieszkańców, bo nie dotyczy to tylko gminy Wyrzysk



ale  tez  innych  gmin,  które  przylegają  do  tych  gmin,  czyli  Miasteczko,  Białośliwie.  Wie,

że w Białośliwiu materiały do konsultacji zostały przekazane i stąd jego pytanie czy tak będzie?

Przewodniczący obrad R. Łuka powiedział, że z strony rady Miejskiej w Wyrzysku na pewno te

oświadczenia będą przekazane np. do gminy Sadki i innych.

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska powiedział,  że  chciałby  potwierdzić  to  co

powiedział Pan Przewodniczący.

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że ma prośbę,  ponieważ ma prośbę,  gdyż nie tylko dotyczy

mieszkańców Osiek ale także mieszkańców Falmierowa, Gromadna, Kościerzyna, Szczerbina. Tam

gospodarze w dolinie  nadnoteckiej  mają swoje łąki  do wywozu siana,  który jest  bardzo ważną

sprawą. Jeżeli zostaną zamknięte przejazdy to automatycznie wydłuży im się wyjazd i wszystkie

sprawy z tym związane. Ma prośbę do radnego rady Powiatu, aby lobbowali, aby powiat wystąpił

bardzo rzeczowo i konkretnie ze względu na to, że jest ciężka rozmowa z koleją. Jest to sytuacja,

że nawet na spotkanie 19 maja w Osieku, które miało miejsce Wicemarszałek Pan Woźniak mówił

o ty, że na terenie Suchego Lasu w Poznaniu zamknięto 18 przejazdów. 

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział, że 10 na 18. 

Przewodniczący  obrad  R.  Łuka powiedział,  że  będzie  odpowiedni  punkt,  w  którym  będą

dyskutowali na ten temat i prosiłby, aby zająć się konkretnym punktem. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że powiedział, że prosiłby radnego Stefana Rymera, aby twardo

stanąć na stanowisku, aby te przejazdy nie zostały zamknięte. 

Stefan Rymr – Radny Rady Powiatu w Pile  powiedział,  że  rzeczywiście  sprawa ta  jest  bardzo

istotna i nie dotyczy tylko gmin przyległych przy torach, a w naszym układzie jest to Łobżenica,

Wysoka i stąd prośba aby również tamtych włodarzy gmin wciągnąć w ta sytuację, gdyż w ilości

wystąpień jest siła.  Na pewno zrobi wszystko i znajdą na pewno duże wsparcie przewodniczącego

rady Powiatu bo dotyczy to jego mieszkańców z jego gminy również, a to jest taki element który

pozwoli na pewno rade zmobilizować, żeby stosowne dla dobra mieszkańców tego powiatu zajęli

stanowisko.

O godz. 12:38 Przewodniczący obrad zarządził 5 min. przerwy. 

O godz. 12:45 wznowiono obrady.

Ad. 7 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 rok;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.



W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 maja br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały 

Radny Piotr Banach powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 maja br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa  oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju  Gospodarczego  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  po  konsultacjach  z  Regionalną  Izbą

Obrachunkową zostaje wprowadzona autopoprawka do uzasadnienia projektu uchwały zmieniającej

budżet polegająca jedynie na uszczegółowieniu dokonanych zmian, bez zmiany kwot.

W związku  z  tym Przewodniczący zarządził  głosowanie  w sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy

Wyrzysk na 2019 rok wraz z autopoprawką.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr X/101/2019, która stanowi

załącznik nr 6 do protokołu.

2) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na prace konserwatorskie, restauratorskie lub

roboty budowlane przy zabytku w Bagdadzie wpisanym do rejestru zabytków;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.



Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 maja br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały 

Radny Piotr Banach powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 maja br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie udzielenia dotacji z budżetu

Gminy Wyrzysk na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku w

Bagdadzie wpisanym do rejestru zabytków.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr X/102/2019, która stanowi

załącznik nr 7 do protokołu.

3)  zmieniająca uchwałę  w sprawie  przystąpienia do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Wyrzyska;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 maja br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały 



Radny Piotr Banach powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 maja br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały zmieniającej

uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Wyrzyska.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr X/103/2019, która stanowi

załącznik nr 8 do protokołu.

4) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Wyrzysk;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 maja br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały 

Radny Piotr Banach powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 maja br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 



W związku z tym Przewodniczący zarządził  głosowanie w sprawie zasad wynajmowania lokali

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Wyrzysk.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr X/104/2019, która stanowi

załącznik nr 9 do protokołu.

 

5)  wyrażenia  zgody  na  obciążenie  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Wyrzysk

położonej w obrębie Nowe Bielawy służebnością przesyłu;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 maja br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały 

Radny Piotr Banach powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 maja br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie

nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Wyrzysk  położonej  w  obrębie  Nowe  Bielawy

służebnością przesyłu.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr X/105/2019, która stanowi

załącznik nr 10 do protokołu.

6)  oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Wyrzysk na 2018 rok;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 maja br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały 

Radny Piotr Banach powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 maja br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

W  związku  z  tym  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  oceny  zasobów  pomocy

społecznej Gminy Wyrzysk na 2018 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 



Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr X/106/2019, która stanowi

załącznik nr 11 do protokołu.

7) zgłoszenia kandydata Rady Miejskiej w Wyrzysku do Gminnej Komisji  Wyborczej dla

przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 maja br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały 

Radny Piotr Banach powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 maja br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący Rady powiedział,  że na posiedzenia komisji  została przedstawiona kandydatura

radnego Ryszarda Sella i on również w dniu dzisiejszym ją zgłasza.  otworzył dyskusję.

Radny Leszek  Matuszewski powiedział,  że  chciałby  dopytać,  ponieważ  podczas  pracy  komisji

Rewizyjnej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska również została podana taka propozycja ale nie

było potwierdzenia Ryszarda Sella, czy wyraża chęć pracy.

Przewodniczący Rady  powiedział,  że popiera dzisiaj  tę  kandydaturę.  Następnie Przewodniczący

zapytał, czy są inne propozycje?

W związku  z  niepodjęciem  dalszej  dyskusji  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie

zgłoszenia  kandydata  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  do  Gminnej  Komisji   Wyborczej  dla

przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:



ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr X/107/2019, która stanowi

załącznik nr 12 do protokołu.

8) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.

Radny Stefan  Wełniak  powiedział,  że  klub  radnych Rady Miejskiej  w Wyrzysku „Zadbajmy o

gminę” na swoim posiedzeniu podjął decyzję o zmianach, które wnioskuje do Wysokiej Rady, iż

kandydatura Łukasza Napierały jest kandydaturą do Komisji Rewizyjnej. Radny Łukasz Napierała z

Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego ma wejść w skład Komisji Rewizyjnej. Następnie

powiedział, że kandydatura Pani Beaty Królik jako członka klubu jest kandydaturą proponowaną do

Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa,  natomiast  jego  kandydatura,  Przewodniczącego

klubu jest proponowana do Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Klub podjął taką decyzję

ze względu na długotrwałą sprawę związaną, z niewyjaśnionych do dnia dzisiejszego okoliczności.

Myśli, że propozycja ta będzie Wysokiej Radzie bardziej odpowiadała. Powiedział, że nie uważają,

że są w jakimś stopniu przegrani, gdyż zajmowane stanowiska zgodnie z ustawą o samorządzie ma

swojego przedstawiciela w Komisji Rewizyjnej. W związku z tym prosi o przyjęcie tych zmian

przez Wysoką Radę. 

Przewodniczący Rady powiedział, że radny Łukasz Napierała rezygnuje z członkowstwa w Komisji

Finansów i  Rozwoju Gospodarczego rady Miejskiej  w Wyrzysku,  następnie wyraża zgodę,  aby

kandydować do Komisji Rewizyjnej. Radny Stefan Wełniak rezygnuje z członkowstwa w Komisji

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa i wyraża zgodę na powołanie jego osoby na członka Komisji

Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Pani Beata Królik wyraża chęć na członka Komisji Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Wyrzysku. 

Radny Leszek  Matuszewski zapytał,  czy Pani  Beata  Królik  zostaje  również  w Komisji  Skarg,

Wniosków i Petycji?

Przewodniczący Rady powiedział, że tak. Następnie Przewodniczący zapytał, czy radna, Pani Beata

Królik wyraża zgodę na kandydowanie do Komisji  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa Rady

Miejskiej w Wyrzysku?



Radna Beata Królik powiedziała, że wyraża zgodę. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radny, Pan Stefan Wełniak wyraża zgodę na kandydowanie do

Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku?

Przewodniczący Rady zapytał, czy radny, Pan Łukasz Napierała wyraża zgodę na kandydowanie do

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku?

Radny Łukasz Napierała powiedział, że wyraża zgodę. 

W związku z tym Przewodniczący zarządził  głosowanie w sprawie zasad wynajmowania lokali

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Wyrzysk.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  chciałby  wyrazić  zadowolenie  z  powodu  przyjęcia

przedmiotowej uchwały. Uważa, że niekiedy wystarczy odrobina dobrej woli wszystkich radnych,

aby dojść do porozumienia. Myśli, że to bardzo dobre rozwiązanie i na przyszłość jest przesłanką

do jeszcze lepszej współpracy.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr X/108/2019, która stanowi

załącznik nr 13 do protokołu.

Ad. 8 Oświadczenia Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie zamiaru likwidacji przejazdów

kolejowych znajdujących się na terenie gminy Wyrzysk przez PKP Polskie Linie Kolejowe

S.A. w ramach modernizacji linii kolejowej na odcinku Bydgoszcz – Piła.

Przewodniczący Rady powiedział, że wszyscy radni otrzymali oświadczenie w formie papierowej

do wglądu. W związku z tym zapytał, czy sprawa jest jasna?



Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska  powiedział,  że  wydaje  się,  że  ta  sprawa

podlegała  na  samym  początku  obrad  dzisiejszej  sesji  dosyć  długiej  wymianie  opinie.  Wnosi

o odczytanie stanowiska. 

Przewodniczący Rady powiedział, że prosi, aby Burmistrz odczytał oświadczenie. 

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska odczytał  oświadczenie  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku w sprawie  zamiaru  likwidacji  przejazdów kolejowych znajdujących się  na  terenie

gminy Wyrzysk przez PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. w ramach modernizacji linii kolejowej na

odcinku Bydgoszcz – Piła.

Przewodniczący Rady powiedział, że była to słuszna uwaga i dziękuje za odczytanie oświadczenia. 

W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia oświadczenia

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie zamiaru likwidacji przejazdów kolejowych znajdujących się

na terenie gminy Wyrzysk przez PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. w ramach modernizacji linii

kolejowej na odcinku Bydgoszcz – Piła.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada przyjęła oświadczenie,  które stanowi załącznik

nr 14 do protokołu.

Ad.  9  Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  współpracy  Gminy  Wyrzysk  z  organizacjami

pozarządowymi,  kościelnymi,  osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz

stowarzyszeniami  jednostek  samorządu  terytorialnego  działającymi  na  obszarze  Gminy

Wyrzysk w sferze zadań publicznych na rok 2018. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  sprawozdanie  było  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat sprawozdania.



Radny Leszek Matuszewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 maja br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

sprawozdanie.

Radny Piotr Banach powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 maja br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie.

W związku  z  tym  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdanie  z

realizacji  Programu współpracy Gminy Wyrzysk z  organizacjami  pozarządowymi,  kościelnymi,

osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami  jednostek  samorządu

terytorialnego działającymi na obszarze Gminy Wyrzysk w sferze zadań publicznych na rok 2018. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Ryszard Grzegorz Sell.

W obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada przyjęła sprawozdanie,  które  stanowi załącznik

nr 15 do protokołu.

Ad.  10  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych  w okresie międzysesyjnym.

Dyskusji nie podjęto.   

Ad. 11 Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.                                             

Dyskusji nie podjęto.   

Ad. 12 Wolne głosy

Radny Stefan Wełniak powiedział, że na sesji jest Pan Komendant Policji i chciałby potwierdzić,

że jest w budżecie zabezpieczona kwota,  o czym była mowa na poprzednich komisjach i sesji.

Kwota 25.000,00 zł przeznaczona jest na zakup samochodu dla policji w Wyrzysku w rozdziale



75404. Rada była przychylna. Następnie powiedział, że bezpieczeństwo na terenie gminy będzie

bardziej skuteczne.

Marcin Towalewski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku powiedział, że chciałby jeszcze

raz podziękować za to, że radni przychylili się do ich próśb. W bardzo dużym stopniu ułatwi im to

pracę. Jest to inwestycja w bezpieczeństwo. Oni zrobią wszystko, aby te środki, ten radiowóz był

wykorzystywany w jak najlepszy sposób i będzie służyło to poprawie bezpieczeństwa w gminie

Wyrzysk. 

Przewodniczący obrad  R.  Łuka powiedział,  że  Wysoka Rada na  posiedzeniach  poszczególnych

komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  ten  projekt  uchwały,  a  w  dniu  dzisiejszym

jednogłośnie przyjęli te zmiany. Inicjatorem podjęcia tejże uchwały była Pani Burmistrz Bogusława

Jagodzińska. 

Radny Piotr Radwański powiedział, że ma prośbę do radnego Piotra Banacha, aby na następną sesję

zaprosił Panią Prezes Związku Międzygminnego. Następnie powiedział, że usłyszał, że jest nowy

Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku, który nie był jeszcze na sesji, a chciałby się dowiedzieć

o  kondycję  szpitala.  Kończąc  radny  powiedział,  że  zaprasza  na  Gminny  Dzień  Dziecka,

który odbędzie się 1 czerwca o godz.  15:00 w Gleśnie.  O godz.  9:00 będą mistrzostwa gminy

Wyrzysk w piłce plażowej, a o godz. 9:30 rozpoczną się zawody wędkarskie. 

Radny Piotr  Banach zapytał,  czy radnemu chodziło o Panią Prezes Związku, czy Pana Prezesa

Altvatera?

Radny Piotr Radwański powiedział, że może przyjechać zarówno Pani Prezes Związku jak również

Prezes Altvatera.

Radny Mateusz Jaremko powiedział,  że  odpady nie  są wywożone w terminie.  Koty rozdrapują

worki, które zalegają i kto ma to wtedy posprzątać? Następną sprawą jest to, że przy odbiorze nie

zostawiają  worków.  Żąda  się  segregacji,  większość  ludzi  zmieniło  deklarację  i  starają  się

segregować.  Trzeba  coś  z  tym  zrobić,  gdyż  albo  został  założony  cel,  że  chce  się  zwiększyć

segregację i dąży się do tego albo po prostu jesteśmy nie przygotowani i trzeba to ze Związkiem

wynegocjować, bo mieszkańcy są zdenerwowani sytuacją, która się teraz dzieje.

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska powiedział,  że  w  poniedziałek  postara  się

przygotować stosowne stanowisko w tej sprawie i po raz kolejny spróbuje sprawę śmieci i worków

załatwić, bo jest to niby prosta i myśli, że łatwa sprawa do załatwienia.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że uważa, że Prezes Altvatera nic nie odpowie, bo gmina jest

w Związku i Prezes Związku powinien się wytłumaczyć. Zasadnicza rzecz jest taka, że podpisane

są  umowy  i  przystąpiono  do  Związku,  a  Związek  podpisał  umowy  z  Altvaterem.  Następnie

powiedział,  że  jeżeli  będzie  jakaś  niestosowna  odpowiedz  Związku  to  wtedy jako Rada  mogą

wystąpić do Altvatera, ale droga jest taka, że na pytania odpowiedzieć powinien Prezes Związku.



Radny Piotr Banach powiedział, że worki do segregacji są również dostępne w gminie, także jeżeli

ktoś ich nie ma to prosi, aby zgłosić się do gminy.

Radny Mateusz Jaremko powiedział, że jest problem bo często w gminie również nie ma worków,

gdyż dużo ludzi je pobiera. Altvater zobowiązał się w umowie i ma zapewnić worki. Nie można

mówić ludziom, że nagle mają jeździć do Wyrzyska i pobierać worki. Radny powiedział, że są to

ich mieszkańcy i muszą za nimi stanąć. Tak jak mówił radny, Piotr Radwański, trzeba porozmawiać

ze Związkiem spokojnie i dowiedzieć się jaka jest sytuacja i co jest tego przyczyną, bo może idzie

to prosto rozwiązać, a nie na bazie sporu.

Przewodniczący obrad R. Łuka powiedział, że uważa, iż była to słuszna uwaga. Rzeczywiście jako

gmina za to wszystko płacimy i powinno się wymagać. 

 Ad. 13 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 13:22 Przewodniczący Rady

zamknął X sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Angelika Karowska      Przewodniczący Rady
podinsp. ds. obsługi rady gminy            (-) Roman Łuka


